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Legislatívne aktivity  
a pripomienkovanie zákonov
Zameriavame sa na aktivity, ktoré sa týkajú buď všetkých čle-
nov ITAS, alebo významných skupín poskytujúcich regulované 
služby. Postoje ITAS vždy zohľadňujú konsenzus cieľov a potrieb 
sektora IKT. Pôsobenie ITAS v legislatívnom procese je iniciatív-
ne, detailne rozpracované a posilnené členstvom ITAS v RÚZ.

Pri dôležitých legislatívnych zmenách sme sa obracali na pred-
kladateľov prostredníctvom Republikovej únie zamestnávate-
ľov (RÚZ). Pripomienky predkladané aktívnymi členmi ITAS boli 
zahrnuté do spoločných stanovísk RÚZ. RÚZ je povinne pri-
pomienkujúci subjekt, člen tripartity (Hospodárskej a sociálnej 
rady vlády SR) a jej pripomienky musia byť povinne predklada-
teľmi vyhodnocované a na rozporových konaniach 1. a 2. stupňa 
vysporiadané, pričom majú väčšiu šancu na úspech.

Kľúčové legislatívne iniciatívy
Zmeny v oblasti kybernetickej bezpečnosti 
a implementácia smernice NIS2:

  V prvej polovici roka 2024 prebiehalo medzirezortné pripo-
mienkové konanie (MPK) k novele Zákona č. 69/2018 o ky-
bernetickej bezpečnosti, kde sme prostredníctvom RÚZ 
iniciovali zapojenie sa do konzultácií.

  Iniciovali sme aj workshopy s predkladateľom zákona (Ná-
rodný bezpečnostný úrad – NBÚ): na pôde RÚZ 24. apríla 
2024 a následne aj 26. júna 2024 špecificky pre členov 
ITAS a Digitálneho podvýboru RÚZ.

  Sektor elektronických komunikácií a IKT vrátane viacerých 
členov ITAS vypracoval vyše 90 legislatívnych pripomie-
nok, ktoré boli predložené v rámci stanoviska RÚZ.

  Predkladateľ vyhodnotil 695 vznesených pripomienok, 
z toho 255 zásadných. Väčšina našich pripomienok bola 
akceptovaná a zvyšok ich bol primerane vysvetlený.

  Návrh zákona bol 2. 10. 2024 schválený vládou SR a aktu-
álne smeruje na prerokovanie v NR SR.

  Návrh vyhlášky Národného bezpečnostného úradu, kto-
rou sa určujú identifikačné kritériá pre jednotlivé kategórie 
závažných kybernetických bezpečnostných incidentov: 
identifikovali sme, že navrhovaný zámer Vyhlášky bude mať 
negatívne dopady na podnikateľské prostredie v našom od-
vetví, ako napr. zvýšenie administratívnej záťaže v existujú-
cich procesoch. Iniciovali sme stanovisko RÚZ v MPK.

Novela Zákona o kritickej infraštruktúre: 
  Vypracovali sme cca 20 pripomienok podaných cez RÚZ.
  Všetky pripomienky boli uspokojivo zapracované alebo vy-

svetlené na rozporových konaniach.
  Návrh zákona bol 2. 10. 2024 schválený vládou SR s pripo-

mienkami a aktuálne smeruje na prerokovanie v NR SR.

Zákon o dôveryhodných službách:
  V júli 2024 sme podali sme 10 pripomienok v MPK, väčšina 

bola zapracovaná. 

  Niektoré pripomienky smerujúce k zvýšeniu právnej istoty 
poskytovateľov služieb ostali otvorené.

  Návrh zákona bol 2. 10. 2024 schválený vládou SR s pripo-
mienkami a je tiež predložený na prerokovanie do NR SR.

Zákon o elektronických komunikáciách:
  V roku 2023 prebiehala novelizácia zákona č. 

452/2021 o elektronických komunikáciách na základe zis-
tených nedostatkov v aplikačnej praxi. 

  Hlasovania o rizikových pozmeňujúcich návrhoch prebehli 
negatívne, čiže nekoncepčným rizikám sa podarilo predísť.

Vyhláška o podrobnostiach týkajúcich sa limitov spotreby 
pre službu prístupu k internetu alebo k verejne dostupnej 
interpersonálnej komunikačnej službe:

  Počas roku 2023 prebiehali rokovania operátorov s Regu-
lačným úradom, pričom zásadné pripomienky ostali neza-
pracované. 

  V septembri 2023 sa Regulačný úrad opäť obrátil na RÚZ 
so žiadosťou o vyjadrenie k novému zneniu, ku ktorému 
sme naďalej mali zásadné pripomienky. Napriek dosiah-
nutej zhode v rámci MPK na viacerých zásadných pripo-
mienkach výsledné publikované znenie sa od textu pripo-
mienkovaného v MPK odchýlilo a zaviedlo nejednoznačné 
formulácie, v dôsledku čoho sa znížil efekt konsenzu do-
siahnutého v rámci MPK. 

  Vyhláška bola publikovaná 14. 11. 2023 a účinnosť nado-
budla 1. 1. 2024, čím sa vytvoril neprimeraný časový tlak na 
riadnu implementáciu limitov spotreby.

Vykonávacie predpisy k balíčku stavebnej legislatívy: 
Stavebný zákon, zákon o územnom plánovaní a tzv. 
zberný zákon:

  Po nástupe novej vlády v októbri 2023 bolo prijaté rozhod-
nutie o posunutí účinnosti Zákona 201/2022 o výstavbe, 
diskutovalo sa o odklade v dĺžke 1 až 2 roky. 

  Táto zmena si vyžiadala aj novelizáciu všetkých súvisia-
cich zákonov. Preto sme bezodkladne iniciovali viaceré ak-
tivity: oživenie činnosti pracovných skupín so zameraním 
na stavebnú legislatívu v zamestnávateľských a profesij-
ných organizáciách a komorách, najmä RÚZ; odoslanie 
oficiálnych listov zamestnávateľských zväzov a bilaterál-
nych obchodných komôr na rozhodujúcich členov vlády; 
stretnutia s kľúčovými stakeholdermi a vyvolanie skráte-
ných odborných konzultácií medzi Ministerstvom dopravy 
SR a zamestnávateľmi v decembri 2023.

Tieto aktivity vyústili v decembri 2023 do zorganizovania od-
borného rokovania z iniciatívy RÚZ a za účasti všetkých stake-
holderov a zainteresovaných rezortov. 

Na základe všetkých odborných iniciatív a diskusií bola v de-
cembri 2023 pripravená novela „starého stavebného zákona“ 
50/1976 v skrátenom legislatívnom konaní. Zákon bol schvále-
ný tesne pred nadobudnutím účinnosti – 1. 4. 2024.

Ešte väčšiu neistotu na trhu a v celej ekonomike však vyvolali 
aj následné zmeny. Je ohrozený celý charakter stavebnej re-
formy, digitalizácia či zrýchlenie a transparentnosť povoľova-
cích konaní. Zároveň sa predpokladá opätovná decentralizácia 
kompetencií na samosprávy, čím pretrváva riziko konfliktu zá-
ujmov a nejednotnosti postupov. 

Odborná verejnosť, vrátane členov ITAS dotknutých výstav-
bou, čiže najmä poskytovateľov sietí elektronických komuniká-

Príhovor prezidenta ITAS:

Štát si musí konečne 
uvedomiť, že 
digitalizácia  
je nevyhnutná
Tento rok IT Asociácia Slovenska oslavuje 25 rokov od svojho vzni-
ku a preto je vhodný čas bilancovať. 25. narodeniny sú dôkazom 
našej životaschopnosti a vytrvalosti – v uplynulom štvrťstoročí sme 
z malého zoskupenia pár firiem vyrástli na kľúčového hráča, ktorý 
podporuje a reprezentuje slovenský sektor IKT doma i zahraničí. Bez 
ohľadu na to, kto bol pri moci a aká klíma vládla v politike.

Európa – a tým pádom aj Slovensko – sa nachádza na dôležitej križo-
vatke a našou povinnosťou je na tieto výzvy adekvátne reagovať. 
Obávam sa však, že to nebude vôbec ľahké a musíme čeliť tvrdej re-
alite. Príspevok slovenského sektora IKT do národného hospodárstva 
sa znížil zo 4,8 % v roku 2022 na 4,5 % v roku 2023. Tento pokles 
vyvoláva oprávnené otázky o ambícii premeniť Slovensko na znalost-
nú ekonomiku.

Podľa Štatistického úradu bola hrubá pridaná hodnota nášho odvet-
via v roku 2023 až vo výške 5,5 miliárd eur. Medziročne je to nárast 
o 4,2 %. IT trh teda rástol, no je otázne, či máme byť s takýmto rastom 
spokojní. V dobrých rokoch totiž pridaná hodnota sektora IKT rástla 
o viac ako 10 %. 

Členovia našej asociácie sú renomovanými spoločnosťami s dl-
horočnými skúsenosťami a majú za sebou stovky úspešných pro-
jektov. Dovolím si tvrdiť, že sú chrbticou moderného Slovenska. Po-
dieľajú sa aj na dodávkach štátnych projektov a bez ohľadu na to, 
čo sa pokazilo, predražilo alebo napísalo v médiách, tento štát si bez 
IT firiem poradí len ťažko. Nevydarený experiment so štátnou IT ak-
ciovkou v Košiciach alebo fiasko s digitalizáciou stavebného konania 
v Českej republike mi dávajú za pravdu. 

Pomalé tempo digitalizácie verejnej správy, vágne prísľuby, apatia 
politickej garnitúry a nekonečná eurofondová byrokracia spolu s ne-
dostatočnými štátnymi investíciami medzi IT spoločnosťami vyvolá-
vajú pocit frustrácie. Mnohé preto hľadajú príležitosti radšej za hrani-
cami. Pre štát by to malo byť jasným signálom, že treba niečo zmeniť. 
Je na čase začať s rozvojom kvalitnej a férovej spolupráce medzi 
štátom a IT firmami. Inak sa to totiž robiť nedá. 

Krutou realitou je, že digitálna transformácia našej krajiny stagnuje. 
Z plánovaných zdrojov na digitalizáciu sa v minulom volebnom období 
využila zhruba polovica, a aj pri nej je efektivita otázna. A vôbec to 
nie je kvôli vysokým maržiam firiem, ako sa to častokrát prezentuje. 
Na zmenu paradigmy nám chýba hlavne politická vôľa. Čas beží a my 
čakáme, kedy naši lídri uznajú, že digitalizácia nie je len možnosťou – 
je nevyhnutnosťou pre rozvoj každého hospodárskeho odvetvia. Naša 
výzva je teda jasná: potrebujeme kompetentné a sebavedomé poli-
tické vedenie, ktoré chápe dôležitosť digitálnej transformácie.

Aj napriek úskaliam sa nám v ITAS podarilo vytvoriť funkčný a života-
schopný ekosystém našich dcérskych organizácií: darí sa Národ-
nej koalícii pre digitálne zručnosti a povolania SR (skôr ju poznáte 
pod názvom Digitálna koalícia). Jej činnosť sa začala ešte v roku 
2019 a vypracovala sa do pozície rešpektovanej organizácie, ktorá si 

dokáže poradiť aj s náročnými 
projektmi. 

Minulý rok sme po dlhých prípravách 
a nekonečných byrokratických prekážkach 
naplno rozbehli činnosť Slovenského centra 
digitálnych inovácií (SCDI), ktoré je financované 
z Plánu obnovy a pomáha s digitalizáciou malých 
a stredných podnikov, ale aj miest a obcí. SCDI už má 
za sebou prvé úspešné projekty a v najbližšom období 
prídu ďalšie. SCDI stelesňuje náš záväzok podporovať in-
ovácie na Slovensku a uľahčovať a sprístupňovať digitalizáciu 
malým a stredným podnikom, pre ktoré sú moderné technológie 
nedostupné alebo pridrahé.

Náš ďalší spinoff – akciová spoločnosť SEWA – je členom European 
Recycling Platform, ktorá poskytuje plnenie zákonných povinností 
výrobcov pre elektro, obaly a batérie. SEWA je dnes už etablovaným 
hráčom v odvetví likvidácie elektronického odpadu a šetrí našim čle-
nom (hlavne vendorom a distribútorom) nemalé finančné prostriedky.

Vďaka silnej pozícii v Republikovej únii zamestnávateľov sme jediným 
IKT zoskupením, ktoré reprezentuje náš sektor pri formálnych roko-
vaniach s vládnou mocou na Hospodárskej a sociálnej rade vlády SR. 
A ako člen DigitalEurope sme aktívni a rešpektovaní aj v zahraničí.

Tieto úspechy by neboli možné bez stabilného a skúseného tímu. 
Preto je na mieste poďakovať mojim kolegom vo vedení ITAS, ako aj 
všetkým členkám a členom prezídia a správnej rady, ktorí sa do diania 
v ITAS počas uplynulých 25 rokov aktívne zapájali. Poďakovanie patrí 
aj jednému z našich zakladateľov a prvému prezidentovi ITAS Jurajovi 
Sabakovi, ktorý v roku 1999 stál pri zrode našej asociácie. 

Na záver sa obraciam na vás, milí členovia ITAS. Nesmierne si cením, 
že nám dôverujete už 25 rokov. Často sme to nemali jednoduché. 
Museli sme čeliť mnohým neprezieravým politickým rozhodnutiam či 
mediálnym útokom. Museli sme stokrát vysvetľovať, že digitalizácia 
sa nedá robiť „zadarmo“ a „na kolene“. No vďaka súdržnosti a kvalite 
našej členskej základne sme ostali jedinou stabilnou, odbornou 
a nezávislou platformou pre súkromný sektor IKT na Slovensku.

Držím vám i našej asociácii palce a pevne verím, že sa nám spoločne 
podarí napredovať a podporovať naše i vaše ciele ešte intenzívnejšie. 
Spolu sme silnejší.

 
 

Emil Fitoš 
prezident IT Asociácie Slovenska



cií, pripomienkovala návrh nového stavebného zákona v MPK 
od 26. júla do 15. augusta 2024 prostredníctvom RÚZ. V čase 
uzávierky ešte prebiehajú rozporové konania a Ministerstvo 
dopravy SR vyhodnocuje 2132 pripomienok, z toho 957 zásad-
ných, vznesených v MPK.

V januári 2024 sa konalo MPK k vyhláške o územnotechnic-
kých požiadavkách na výstavbu, kde sme podali obsiahle sta-
novisko. Na rozporovom konaní 14. februára 2024 sme obhájili 
možnosti výstavby vzdušných optických vedení.

Vo februári 2024 nás zaskočila iniciatíva Ministerstva život-
ného prostredia SR: novela zákona č. 24/2006 Z. z. o po-
sudzovaní vplyvov na životné prostredie, ktorá bola predlo-
žená do skráteného MPK. Podali sme zásadnú pripomienku 
v mene RÚZ, nakoľko príloha zahŕňala novú bezprecedent-
nú povinnosť EIA aj pre výstavbu stožiarov, v rozpore so 
všetkými prehláseniami o podpore digitalizácie. Povinnosť 
bola zo zákona vypustená.

V júli 2024 prebiehalo vyhodnotenie vplyvov na podnikateľské 
prostredie novely katastrálneho zákona, ktoré nebolo integrál-
ne zakomponované do stavebnej reformy a predstavuje enor-
mnú záťaž pre vlastníkov technickej infraštruktúry – najmä 
sietí elektronických komunikácií. Doložku vplyvov sme pripo-
mienkovali v mene RÚZ.

Napriek našej podrobnej argumentácii a vyčísleniu dopadov 
predkladateľ neprepracoval analýzu vplyvov na podnikateľské 
prostredie. V MPK sme predložili 35 zásadných pripomienok 
a očakávame ich vyhodnotenie.

Zákon o mediálnych službách: v septembri 2023 v pripo-
mienkovom konaní a vo februári 2024 v skrátenom MPK. Členo-
via ITAS podali pripomienky v MPK individuálne a v mene RÚZ. 

Dopad na IT firmy poskytujúce služby bankovému sekto-
ru bude mať aj transpozícia finančnej legislatívy, najmä 
smernice PSD 3 a nariadenia DORA. Absolvovali sme viacero 
rozporových konaní na Ministerstve financií SR, spolu s NBS 
a NBÚ. Väčšina našich pripomienok bola zapracovaná, prípad-
ne uspokojivo vysvetlená. Zákon je momentálne predložený na 
rokovanie v NR SR a prebieha druhé čítanie.

Zákon o dátach: na MIRRI SR prebieha príprava zákona, ktorú 
sledujeme v rovine odborných diskusií.

Ďalšie oblasti záujmu
  Zlepšenie podmienok verejného obstarávania;
  Transpozícia novej dátovej politiky (AI Act) a ďalšej legisla-

tívy EÚ do legislatívneho prostredia SR;
  Zmeny zákonníka práce;
  Reforma a zmeny v daňovo–odvodovom systéme: rozu-

mieme nevyhnutnej potrebe konsolidácie, avšak dopa-
dy tzv. konsolidačného balíčka na ziskové podnikateľské 
a najmä regulované subjekty budú značné. Pred a počas 
skráteného legislatívneho konania sme preto apelovali na 
to, aby nutné opatrenia boli proporcionálne, spravodlivé 
a zvládnuteľné aj s ohľadom na dlhoročne potvrdzovaný 
fakt, že tieto spoločnosti svoje zisky na Slovensku inves-
tujú do digitalizácie a potreba investícií je stále naliehavá 
aj do budúcna;

  Podporili sme zachovanie schém pomoci pre podniky na 
kompenzáciu vysokých cien elektrickej energie a plynu 
pre prípad opakovania prudkého nárastu cien energií;

  Zmeny v riadení eurofondov, aktualizácie Plánu obnovy 
a odolnosti a Programu Slovensko;

  Rokovanie pracovnej skupiny pre Broadband (PS BB), aj 
za účasti zástupkyne ITAS J. Steinerovej, ktorá poskyt-
la členom stručný prehľad zo všetkých rokovaní PS BB. 
Predmetom bolo najmä pripomienkovanie Vnútroštátneho 
plánu pre plnenie Digitálnej dekády EÚ.

  Verejné konzultácie a diskusie k finálnej verzii Mapovania 
2022, ktoré prebiehalo do 31. januára 2023, ako aj ku Ge-
ografickému prieskumu, ktorý prebiehal v máji 2024. Vý-
stupom mapovania bude agregovanie adresných bodov, 
ktoré nebudú pokryté (gigabitovými) rýchlosťami defino-
vanými cieľmi „Digitálnej dekády 2030“ do konca 2027. 
Zverejnenie výsledkov očakávame.

  V máji 2024 sme pripomienkovali Vnútroštátny plán Digi-
tálnej dekády. Takmer všetky naše pripomienky boli akcep-
tované a zapracované, ostatné dostatočne vysvetlené.

  21. 2. 2024 publikovala Európska komisia Bielu knihu, ku 
ktorej zároveň otvorila verejné konzultácie do 30. 6. 2024. 
Biela kniha analyzuje výzvy, ktorým Európa v súčasnosti 
čelí pri zavádzaní budúcich sietí konektivity a predstavuje 
možné scenáre na prilákanie investícií, podporu inovácií, 
zvýšenie bezpečnosti a dosiahnutie skutočného jednot-
ného digitálneho trhu. ITAS sa zapojil do verejnej konzul-
tácie vyjadrením v mene prezidenta, na základe iniciatívy 
a so súhlasom členskej základne/prezídia.

Ochrana záujmov členov pred politickou svoj-
vôľou a byrokraciou
Od nástupu novej vlády (10/2023) sme sa snažili o otvorenú, 
odbornú a vyrovnanú komunikáciu so štátom a jeho odbor-
níkmi.

Podarilo sa nadviazať spoluprácu s novým vedením MIRRI 
a zúčastňujeme sa na pravidelných stretnutiach so štátnym 
tajomníkom Ivanom Ivančinom.

Pokračovali sme v búraní stereotypov, ktoré slovenský sektor 
IKT sprevádzajú. Prispievali sme k vytváraniu transparentného, 
nediskriminačného a nebyrokratického trhového prostredia.

Podarilo sa nám presvedčiť predstaviteľov štátu, že experi-
ment so štátnou akciovkou Slovensko IT bol krokom vedľa. 
Snažili sme sa o štandardizáciu vzťahov medzi novou vládnou 
garnitúrou a IT firmami.

Začali sme intenzívne riešiť neférové sadzby v štátnom IT a de-
tailne sa zaoberáme deformáciami IT trhu, ktoré tieto nízke 
sadzby spôsobujú. O tejto téme rokujeme s MIRRI a Útvarom 
hodnoty za peniaze.

Zlepšovanie digitálnych zručností 
Zabezpečili sme kontinuálnu a aktívnu činnosť komisie ITAS 
pre vzdelávanie, v ktorej majú zastúpenie členovia ITAS, repre-
zentanti vzdelávacích inštitúcií a Sektorovej rady ITaT. Členovia 
rady tvoria základ Sektorovej rady pre ITaT a spolupráca členov 
v rámci projektov je zabezpečená. 

Štát i verejnosť opakovane upozorňujeme na najväčšie nedo-
statky v oblasti digitálnych zručností. Učiteľom a školám po-
skytujeme naše odborné kapacity za účelom zlepšenia obsa-
hu a formy výučby. 

V oblasti motivácie študentiek a študentov pre štúdium STEM 
sme podporili rozbeh špecifických aktivít Digitálnej koalície 
pod názvom Digitálna strelka. 

V spolupráci s partnermi sme zabezpečili, aby štátne orgá-
ny podporili rozvoj digitálnych zručností a poskytli naň adek-
vátne finančné prostriedky vo forme národných projektov 
a výziev.

Podporili sme aktivity na zvýšenie kvality vzdelávania mate-
matiky a informatiky aj v rámci implementácie kurikulárnej re-
formy.

Viac IKT odborníkov pre potreby digitálnej 
transformácie 
Aktívnym pôsobením a spoluprácou so zamestnávateľmi, 
zriaďovateľmi škôl a rezortom školstva sme zabezpečili, aby 
sa počty žiakov v IKT odboroch stredných škôl dôsledne riadili 
prognózou na trhu práce, vychádzajúcou z požiadaviek za-
mestnávateľov v sektore IKT, a reagovali na súčasné a budúce 
požiadavky trhu práce v jednotlivých regiónoch. 

Rozvíjame spoluprácu so všetkými informatickými strednými 
odbornými školami a monitorujeme kvalitu vzdelávania infor-
matických odborov a ich ďalšie rozširovanie, vrátane prípravy 
a inovácie študijných odborov IKT (v skupine odborov 25), ako 
aj prierezové IT vzdelávanie v iných odboroch. 

Aktívne sme sa zapojili do prípravy a realizácie Národného pro-
jektu centier excelencie v odbornom vzdelávaní a príprave, kde 
sa nám podarilo získať až dve pozície pre IKT školy, ktoré sa 
môžu zapojiť do Národného projektu.

VZDELÁVANIE PODĽA POTRIEB TRHU PRÁCE

Politické a strategické aktivity
Aktívne sme pokračovali v tlaku na politické štruktúry, aby rie-
šili vážny problém nedostatku špecialistov IKT na pracovnom 
trhu. Opakovane sme zdôrazňovali dôležitosť skvalitnenia kva-
lity výučby matematiky a pridali sme sa k iniciatívam podporu-
júcim skvalitnenie výučby matematiky, aj keď zdôrazňujeme, 
že maturita z matematiky je len jeden z nástrojov.

Zabezpečujeme udržateľnosť a efektívne fungovanie Aliancie 
sektorových rád. Spolupracovali sme s predstaviteľmi iných 
priemyselných odvetví. 

Aktívne monitorujeme, aby sa 460 miliónov eur, ktoré sú urče-
né v Programe Slovensko na celoživotné vzdelávanie, použilo 
efektívne a aj v záujme zamestnávateľov.

Zabezpečili sme kvalitné profesijné obsadenie Sektorovej rady 
ITaT. Jej členmi sa stali špičkoví odborníci, ktorí sa budú aktívne 
venovať práci v Rade.

Zasadzujeme sa o zvyšovanie kvality vzdelávacieho systému 
na Slovensku vo Výbore pre vzdelávanie RÚZ, ktorý vedieme, 
ako aj v ďalších organizáciách či iniciatívach. 

Sme jedným z najaktívnejších a najväčších členov Republiko-
vej únie zamestnávateľov. Prostredníctvom RÚZ sme presa-
dzovali záujmy IT sektora na najvýznamnejších fórach, ako sú 
Hospodárska a sociálna rada vlády (tripartita), Rada vlády pre 
vedu techniku a inovácie, Rada vlády pre konkurencieschop-
nosť a produktivitu a Rada vlády pre celoživotné vzdelávanie. 



Pre záujemcov z členskej základnej ITAS sme zabezpečili dvoj-
dňové školenia ich pracovníkov o základoch strojového učenia, 
odbornú stránku zabezpečil náš partner – Ústav informatiky 
SAV. Celkovo sme poskytli tieto služby ôsmim IT spoločnostiam. 
Ďalšie dve členské firmy využili možnosť bilaterálnej spolupráce 
z Ústavom informatiky, ktorý im poskytuje koučing a konzultácie 
v oblasti AI či spracovania prirodzeného jazyka.

Deviatim slovenským spoločnostiam sme poskytli bezodplatnú 
podporu pri písaní projektu na získanie grantu určeného na vývoj 
ho unikátneho IT riešenia. V súčasnosti takúto službu poskytu-
jeme ďalším spoločnostiam, pričom v jednom prípade ide o nad-
národný zdroj financovania.

Priemyselným firmám a ďalším podnikom poskytujeme školenia 
o digitálnych technológiách a individuálne konzultácie. Celkovo 
sme poskytli vyše 20 konzultácií firmám, ktoré sa primárne ne-
venujú IT.

7 obchodných prípadov sme spracovali do podoby prípadových 
štúdií, ktoré propagujeme na európskej úrovni. Sú dostupné na 
webe SCDI https://www.scdi.tech/projekty/. 

SCDI sa stalo kľúčovým prvkom slovenského inovačného a digi-
tálneho ekosystému s udržateľným rozpočtom, pragmatickým 
plánom práce a kvalitnými podujatiami.

Podpora biznisu našich členov  
v privátnom sektore
Snažili sme sa podporiť investície štátu do digitalizácie výroby, 
služieb a obchodu, predovšetkým malých a stredných podnikov 
a podporovať tak IT biznis na Slovensku. Napriek opakovaným 
výhradám sa nám však nepodarilo dosiahnuť, aby napríklad vý-
zva na „digitálne vouchery“ obsahovala aj nákup hardvéru a sof-
tvéru, nielen návrh implementácie.

Pripomienkovali sme výzvy tak, aby vynaložené prostriedky 
z rôznych grantových a eurofondových schém poslúžili svojmu 
cieľu. Máme významný podiel na tom, že výzva na podporu vý-
skumu a vývoja v oblasti digitálnej transformácie Slovenska zo-
stala otvorená pre všetky firmy, nielen pre tie, ktoré majú štatút 
výskumnej organizácie.

Presadzovanie podpory investícií do aplikova-
ného výskumu v IKT sektore 
Veľkú pozornosť sme venovali oblastiam, ktoré tvoria súčasť 
Stratégie inteligentnej špecializácie Slovenska RIS3. V januári 
2024 sme usporiadali konferenciu, na ktorej sme spoločne s MI-
RRI predstavili aktuálnu výzvu RIS3. MIRRI sme opakovane ad-
resovali pripomienky k zneniu výzvy s cieľom zjednodušiť prístup 
k financovaniu hlavne pre podniky.

Firmám sme sprostredkovali prepojenie na výskumné inštitú-
cie, s ktorými majú možnosť zapojiť sa do inovačných aktivít 
financovaných z Plánu obnovy. Týkalo sa to výzvy vyhlásenej 
Ministerstvom hospodárstva (výzva pre firmy, ktoré úspešne 
prešli hodnotením Európskej rady pre inovácie v rámci výziev 
EIC Accelerator a EIC Transition), ale aj vyššie uvedenej výzvy 
MIRRI SR na podporu výskumu a vývoja v oblasti digitálnej 
transformácie Slovenska (takzvaná „RIS3 výzva“).

DIGITALIZÁCIA FIRIEM 
A ZNALOSTNÁ EKONOMIKA 

Činnosť Slovenského centra  
digitálnych inovácií (SCDI)
Rozbehli sme činnosť Slovenského centra digitálnych inovácií. 
Máme viac ako 200 klientov, pri ktorých sme zmapovali ich di-
gitálnu zrelosť. Dnes sme subjektom, ktorý má asi najvýznam-
nejšiu vzorku dát o digitalizačných potrebách slovenských pod-
nikov. 

Naše aktivity sa zameriavajú na inteligentné výrobné a nevýrob-
né procesy, inteligentnú energetiku, kybernetickú bezpečnosť, 
internet vecí, umelú inteligenciu a adaptáciu pracovnej sily na 
digitálnu transformáciu.

Malým a stredným podnikom, ako aj mestám a obciam posky-
tujeme osvetovú a vzdelávaciu činnosť, konzultácie, pomoc pri 
získavaní financovania a sprostredkúvame testovanie technoló-
gií alebo využívanie test bedov.

Máme 26 partnerov: firmy, výskumné inštitúcie a podnikateľ-
sko-priemyselné združenia. Sú medzi nimi 3 významné sloven-
ské IT firmy, ktoré pôsobia v oblastiach kybernetická bezpečnosť, 
inteligentná energetika a digitalizácia priemyselnej výroby a lo-
gistiky. Ďalších päť spoločnosti sme zazmluvnili formou priesku-
mu trhu. Poskytujú služby rôznej miery zložitosti pre začínajúce, 
ale aj vyspelejšie obchodné a priemyselné firmy.

Napomohli sme s implementáciou desiatok riešení, kde bola na-
sadená umelá inteligencia. 

Zorganizovali sme veľkú celodennú konferenciu venovanú prak-
tickej aplikácii AI v podniku. Popri tom sme zabezpečili viacero 
školení, prednášok a prezentácií na tému strojového učenia 
a umelej inteligencie. 

V rámci znižovania nedostatkových kapacít v oblasti manažé-
rov a špecialistov kybernetickej bezpečnosti sme podporili za-
pojenie sa Strednej priemyselnej školy Jozefa Murgaša do pro-
jektu Centier excelentnosti odborného vzdelávania a prípravy. 

Snažíme sa aj naďalej pôsobiť na maximalizáciu počtov a kva-
litu absolventov stredných škôl vzdelávajúcich sa v IKT do roku 
2030. 

Aktívne sme podporili ministra školstva v zámere reformy siete 
ako aj modernizáciu vybavenia stredných odborných škôl. Vy-
stúpili sme spoločne s ministrom školstva na viacerých podu-
jatiach na túto tému. 

Vyvinuli sme tlak na verejné vysoké školy, aby sa aktívnejšie 
zapájali do propagácie IKT štúdia a motivácie študentov pre 
štúdium IKT. Vrátane tlaku na Ministerstvo školstva, vedy, vý-
skumu a športu a Ministerstvo financií, aby prehodnotili do-
tácie na vzdelávanie v technických odboroch na úkor tých, 
ktorých absolventi si nedokážu nájsť adekvátne uplatnenie 
na trhu práce. To aj prostredníctvom výkonnostných zmlúv 
a pôsobením našich zástupcov v správnych radách verejných 
vysokých škôl. 

Aktívne sme pristúpili k práci, ako aj ku koordinácii zástupcov 
ITAS a zástupcov RÚZ v správnych radách verejných vyso-
kých škôl. Prostredníctvom našich zástupcov sme moderovali 
komunikáciu s IT fakultami univerzít a vysokých škôl. 

Pripravovali sme aktivity v hľadaní zahraničných IT talentov pre 
slovenské univerzity a firmy, najmä so zameraním sa na stre-
doázijské krajiny.

Digitálna koalícia 
V Digitálnej koalícii – Národnej koalícii pre digitálne zručnosti 
a povolania Slovenskej republiky sme rozvíjali vlastné aktivity 
a podporili aj aktivity a spoluprácu subjektov z podnikateľské-
ho, akademického, štátneho a neziskového sektora. Vyvíjali 
sme úsilie pre zvýšenie členskej základne. 

Zabezpečili sme dlhodobo udržateľné financovanie Digitálnej 
koalície, podporili sme konkrétne projekty a personálne kapa-
city na jej udržateľný chod. 

Aktívnejšie sme zapojili zakladajúcich členov Koalície – Minis-
terstvo financií, Ministerstvo školstva, výskumu, vývoja a mlá-
deže a Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informa-
tizácie – do jej činnosti a projektov. 

Zabezpečili sme prepojenia novej interaktívnej webovej strán-
ky Digitálnej Koalície na European Platform for Digital Skills and 
Jobs – v spolupráci s Európskou komisiou. 

Projekty 
Úspešne realizujeme 13. ročník IT Fitness Testu, najväčšieho 
testovania digitálnych zručností na Slovensku – v spoluprá-
ci s partnerskými IT asociáciami z krajín V4 a Ukrajiny, ako aj 
s podporou Vyšehradského fondu. 

Zabezpečili sme mediálnu prezentáciu IT Fitness Testu nielen 
na Slovensku, ale aj v Českej republike a Poľsku. V Maďarsku sa 
budeme aj naďalej usilovať o prelomenie rezistencie zo stra-
ny štátnych orgánov. Na Ukrajine sa budeme snažiť upriamiť 
pozornosť verejnej moci na tento projekt a odprezentovať do-
siahnuté výsledky. 

IT Fitness Test sa chystáme prezentovať aj na celoeurópskej 
úrovni, nielen ako obsahovo unikátnu záležitosť, ale aj ako vý-
znamný príklad medzinárodnej spolupráce. 

Úspešne sme ukončili projekt Digitálny žiak, v rámci ktorého 
získalo nový počítač na domáce štúdium 130-tisíc sloven-
ských a 7-tisíc ukrajinských žiakov. 

Spustili sme Národný projekt Digitálne zručnosti pre zelenú 
budúcnosť Slovenska s MIRRI ako prijímateľom a Digitálnou 
koalíciou ako partnerom projektu s rozpočtom. Projekt má vy-
tvoriť referenčné rámce pre digitálne a zelené zručnosti, aby si 
mohli zamestnanci tieto skillsety zvyšovať v zmysle stabilných 
a všeobecne platných a zrozumiteľných rámcov zručností, po-
dobne ako je tomu pri jazykoch (škála A1 - C2). 

Pokračujeme v snahe získať slovenské IT firmy pre podpo-
ru projektu Spoločných študijných programov ukrajinských 
a slovenských univerzít. Podobné projekty pripravujeme aj 
v ďalších krajinách ako Bielorusko a Uzbekistan. 

AISlovakIA
Zasadili sme sa o zefektívnenie fungovania Centra pre rozvoj 
umelej inteligencie AIslovakIA a jeho aktivít. Napriek tomu stále 
ešte nie sme spokojní s profilom tohto združenia a intenzívne sa 
snažíme zlepšiť jeho aktivity a výstupy.

Prostredníctvom tematických workshopov, ktoré sa konali v júni 
2024, sme firmám mimo ITAS predstavili praktické a užitočné 
príklady nasadenia umelej inteligencie.

Rozvinuli sme sieť partnerských firiem, ktoré sa AI aktívne venujú 
a nasadzujú ju v praxi.

Aktívne používame interaktívny vzdelávací obsah pre 8 rôznych 
scenárov nasadzovania umelej inteligencie vo firmách. Interak-
tívne prezentácie sme predstavili na workshopoch a konferen-
ciách.

Angažovali sme spíkrov z IT firiem, ktorí teóriu o nasadzovaní 
umelej inteligencie v podnikoch dokázali doplniť o praktické skú-
senosti a prípadové štúdie. 

TECHNOLÓGIE PRE UDRŽATEĽNÚ 
BUDÚCNOSŤ

Budovanie povedomia o význame IKT  
pre udržateľný rozvoj 
V decembri 2023 sme usporiadali špeciálnu celodennú konfe-
renciu ITAPA Green, kde sme v panelových diskusiách rozoberali 
praktické možnosti využitia zelených technológií v hospodár-
stve: zamerali sme sa na inteligentné a udržateľné pôdohos-
podárstvo, technológie pre adaptáciu na klimatické zmeny, 
zvyšovanie energetickej efektívnosti v podnikoch, mestách 
a budovách, a energeticky úsporné informačné technológie.

Pracovali sme na koncipovaní zoznamu inteligentných riešení 
a technológií, ktoré sa už dnes využívajú, alebo sa potenciálne 
dajú využiť, v oblasti znižovania energetickej náročnosti, elimi-
nácii emisií, v ochrane životného prostredia a adaptácii na kli-
matickú zmenu.

Začali sme s osvetovými a vzdelávacími aktivitami zameranými 
na inteligentnú energetiku pre podniky, samosprávu a štátnu 
správu.



ZAHRANIČNÁ SPOLUPRÁCA

Reprezentácia slovenského  
IT sektora v zahraničí
Posilnili sme medzinárodnú spoluprácu slovenského sektora 
IKT v rámci EÚ, ale aj v tretích krajinách. 

V rámci aktívneho členstva v najväčšom európskeho združenia 
IT firiem a asociácií DigitalEurope, sme pracovali v pracovnej 
skupine Inclusion and Skills. 

Prostredníctvom RÚZ sme upevnili aj našu spoluprácu s Busi-
nessEurope a tiež s Business at OECD.

Podporili sme činnosť digitálnej stredo- a východoeurópskej 
platformy Digital Coalition CEE. 

Využili sme členstvo prvého viceprezidenta ITAS M. Lelovského 
v Executive Board DigitalEurope pre presadzovanie záujmov 
slovenského IKT sektora na celoeurópskej úrovni. 

Vďaka účasti čelných predstaviteľov ITAS na prestížnych me-
dzinárodných misiách Vlády SR či Prezidentskej kancelárie 
sme prezentovali záujmy slovenského IKT sektora a vytvárali 
priestor pre expanziu slovenských firiem v tretích krajinách.

MARKETING A KOMUNIKÁCIA

Interný & externý marketing  
a PR komunikácia
Advertising Value našich mediálnych výstupov je 1,4 mil. Eur.

Počet našich výstupov však poklesol o 16% (v médiách domi-
novali iné témy súvisiace hlavne s voľbami a novou vládou).

Stabilizovali sme našu TV prezenciu: 43 vystúpení našich zá-
stupcov v TV.

Kumulovane máme viac audiovideo výstupov v mainstreamo-
vých médiách (viac výstupov v rádiách: 58).

60% výstupov o nás a našich predstaviteľoch malo pozitívny 
sentiment.

Podarilo sa nám udržať nízky percentuálny podiel negatívnych 
výstupov: len 6,3% (2022-2023: 3,5%).

Uchovali sme silný zásah našich zásadných mediálnych vyhlá-
sení a stanovísk k aktuálnym témam: zverejnili sme 13 stano-
vísk alebo tlačových správ.

Sprostredkovali sme viac ako 15 rozhovorov s predstaviteľmi 
ITAS k aktuálnym témam, ktoré hýbali IT sektorom.

V sledovanom období sme našim členom a odberateľom 
odoslali 63 newslettrov a direct mailov. Priemerný Open rate 
newslettrov je 40,5%. Počet odberateľov newslettrov sa zvý-
šil o 40 a priemerne 4,5% našich odberateľov klikne aspoň na 
jednu položku.

Pravidelne sme členov informovali o projektových výzvach, pri-
pomienkových konaniach a kľúčových zmenách, ktoré sa udiali 
v slovenskom sektore IKT.

Podieľali sme sa (organizačne alebo ako partner) na príprave 
4 veľkých konferencií venovaných IT, digitalizácii či umelej in-
teligencii. Účasť v diskusiách sme bezplatne zabezpečili aj pre 
našich členov.

Problémom ostáva príprava ad-hoc stanovísk k aktuálnym prob-
lémom (ako napr. príprava legislatívy, quick wins a pod.). Tu je po-
trebné konštatovať, že na výzvy na zapojenie sa do návrhov ale-
bo pripomienkovania je minimálna odozva z členskej základne. 

Vplyv na riadenie digitalizácie verejnej správy
Opakovane sme upozorňovali predstaviteľov štátu na zlý stav 
kriticky dôležitých informačných systémov. 

Ministerstvu sme zdôrazňovali, aby upustilo od mikroma-
nažmentu a umožnilo ostatným rezortom riadenie vlastných IT 
projektov v zmysle ich možností aj potrieb. 

Upozorňovali sme, že pri tendenciách zaoberať sa detailmi 
a skúmaniu čiastkových krokov pracovníkom MIRRI SR nezosta-
ne energia a čas na to, aby sa dostatočne venovali koordinačnej 
činnosti a zdieľaným komponentom, ktoré majú v gescii.

Štát sa dlhodobo drží myšlienky, že kvalifikovanejším manažé-
rom a investorom sa stane, ak prijme čo najviac informatikov. Tí 
však na trhu nie sú.

Naše podnety, aby štát zvýšil digitálne kompetencie biznis vlast-
níkov, metodikov a kľúčových používateľov a preniesol na nich 
zodpovednosť za úspešnosť projektov (vrátane manažovania 
nákladov), zostali nevypočuté.

Za čiastočnú satisfakciu považujeme koniec príbehu štátnej ak-
ciovky Slovensko IT. Od začiatku sme poukazovali na zásadné 
riziká zriadenia takejto firmy a dlhodobo sme kritizovali jej výsled-
ky. To, že súčasné vedenie MIRRI pristúpilo k jej zrušeniu, berie-
me ako potvrdenie správnosti našich výhrad.

Verejné obstarávanie IKT
Verejné obstarávanie zostáva slabinou IT vo verejnej správe. Ob-
starávania trvajú neúmerne dlho, kvalita zadaní nerastie, ale skôr 
klesá. 

To, že štát rezignoval na kvalitatívne kritériá a skúmanie toho, či 
má uchádzač kapacity a skúsenosti, aby projekt realizoval, má 
svoje dôsledky. Pre niektorých hráčov na trhu sa podhodnoco-
vanie cien stalo taktikoum, ako sa dostať k zákazke a s istým ri-
zikom pracovať na tom, aby sa im prostriedky vrátili neskorších 
fázach projektu. 

Naše snahy zaviesť do súťaží kvalitatívne kritériá neboli úspešné. 
Aj preto sa za posledných deväť rokov počet firiem pôsobiacich 
vo verejnej správe znížil zhruba na polovicu.

Asi najvýraznejšou deformáciou IT trhu vo verenej správe sú 
sadzby. Štát umožnil podliezanie cien a technicky ich znižoval 
tým, že prepisoval počty človekodní, za ktoré sa má dielo urobiť. 
Situácia nadobudla až absurdné črty. Po zvýšení cien energií, 
raste platov a inflácii by sa na základe výpočtov MIRRI mali už 
beztak podhodnotené sadzby znížiť ešte o 16,5%. MIRRI a ÚHP 
si následne uvedomili, že realita je inde a žiadajú od nás sadzby, 
za ktoré predávame služby komerčnému sektoru. Tie pre nich 
v týchto dňoch spracovávame.

Rovnako neúspešní sme boli pri návrhoch, aby si štát zazmluvnil 
„projektové kancelárie“, teda firmy alebo malé konzorciá, ktoré by 
pomohli zákazníkovi pripraviť zadanie, realizovať súťaž, ale aj vy-
nucovať si plnenie zmluvy. 

DIGITALIZÁCIA VEREJNEJ SPRÁVY

Rozvoj komunikácie a spolupráce so štátom
Podarilo sa nám nadviazať komunikáciu s novým vedením MI-
RRI. Zúčastňujeme sa na pravidelných stretnutiach so štátnym 
tajomníkom Ivanom Ivančinom. Súčasne prebieha odborná ko-
munikácia s riaditeľmi sekcií (p. Peterka, p. Šimko, p. Deneši, p. 
Ilko) ako aj s riaditeľom NASES (p. Mindek).

Získali sme postavenie kľúčového odborného partnera, ktorý je 
prizývaný do všetkých odborných skupín. Pripravili sme nové 
návrhy zastúpenia členských firiem v pracovných skupinách.

Ani po roku od nástupu nového vedenia MIRRI sa však nepoda-
rilo spustiť práce odborných skupín tak, aby ku kľúčovým pro-
jektom a pripravovaným iniciatívam prebiehala najskôr odborná 
diskusia.

Pripravili sme nový mechanizmus distribúcie informácií z pra-
covných skupín tak, aby členské firmy boli pravidelne informo-
vané o dianí v jednotlivých pracovných skupinách.

Na stretnutiach s vedením MIRRI sme pravidelne prezentovali 
náš pohľad na situáciu v IKT sektore a diskutovali sme o aktu-
álnych témach, s ktorými sú naši členovia konfrontovaní. Tieto 
diskusie prebiehajú, a nielen v rámci oficiálnych stretnutí. Naše 
komentáre sa týkajú najmä nasledujúcich oblastí:

  digitálna transformácia – snažili sme sa o efektívnejšiu ko-
munikáciu s MIRRI a využiť fakt, že pojem „digitálna trans-
formácia verejnej správy“ je už široko používaný;

  riešenie životných situácií – usilovali sme sa presvedčiť MI-
RRI o zmene prístupu a systematickom riešení životných 
situácií v kontexte digitálnej transformácie;

  použitie zdrojov z Plánu obnovy – navrhli sme rôzne mož-
nosti zefektívnenia procesov prípravy projektov a verejného 
obstarávania. 

Presadenie našej vízie digitálnej transformá-
cie verejnej správy
Nepodarilo sa nám zatiaľ rozbehnúť proces prípravy digitálnej 
transformácie verejnej správy na MIRRI, aj keď potreba transfor-
mácie je všeobecne akceptovaná. Túto tému sa snažíme rozvíjať 
aj s Ministerstvom vnútra.

Pripravili sme prvotný návrh zadania pre verejné obstarávanie 
pre tvorbu stratégie digitálnej transformácie.

Pôsobenie zástupcov ITAS v štátnych odbor-
ných skupinách, radách, komisiách
V Rade vlády pre digitalizáciu verejnej správy a jednotný digitál-
ny trh sme si udržali miesto podpredsedu Rady (E. Fitoš). 

Pavol Frič je členom Monitorovacieho výboru pre Program Slo-
vensko – cieľ 1 (Konkurencieschopnejšia a inteligentnejšia Eu-
rópa).

Aktualizovali sme zastúpenie odborníkov z členských firiem 
v pracovných skupinách a snažíme sa presadiť čo najskoršie 
začatie reálnej činnosti pracovných skupín. Nediskutovanie vý-
stupov MIRRI v pracovných skupinách hodnotíme negatívne, 
nakoľko pripomienkujeme až výsledné dokumenty, v ktorých sa 
zmeny presadzujú ťažšie.



Úspešnosť ITAS pri dosahovaní cieľov
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Naše plány

LEGISLATÍVA & OCHRANA NAŠICH ČLENOV

Legislatívne aktivity  
a pripomienkovanie zákonov
Budeme iniciovať práce na legislatíve podporujúcej koncept 
digitálnej transformácie verejnej správy.

Budeme presadzovať transparentnosť a participáciu v legisla-
tívnom procese.

Budeme ochraňovať IKT sektor pred goldplatingom, neadek-
vátnymi reguláciami a byrokraciou.

Budeme trvať na ochrane investícií a dodržiavaní pravidiel štát-
nej pomoci a hospodárskej súťaže.

Budeme ostro vystupovať proti skráteným legislatívny ko-
naniam bez dostatočného času na odbornú verejnú diskusiu 
a vyhodnoteniu dopadov na podnikateľské prostredie a spo-
ločnosť.

Využijeme na to svoje členstvo v DigitalEurope, BusinessEuro-
pe (prostredníctvom RÚZ) a v CEE Digital Coalition aj možnosť 
participovať na príprave národných pozícií ku kľúčovým regulá-
ciám (cez vecne príslušné ministerstvá).

V roku 2023 už po tretíkrát za sebou Európska komisia DG Con-
nect neuskutočnila pravidelné rokovania so sektorom v rámci 
tzv. fact-finding mission. To sa odráža na hodnotení Slovenskej 
republiky v rámci benchmarkov Digitálnej Dekády (predtým 
DESI). Budeme na to poukazovať v komunikácii so zodpoved-
nými asociáciami na národnej i európskej úrovni. 

Budeme sa snažiť vyvolať aj komunikáciu v mene ITAS s prí-
slušnými zodpovednými osobami, najmä so Zastúpením EK 
v SR a informovať o pohľade sektora na vývoj a uplatňovanie 
regulácií v SR.

Budeme pozorne sledovať prípravu schém štátnej pomoci 
a výziev v rámci Programu Slovensko a Plánu obnovy, ako aj 
vyhodnocovanie podaných žiadostí o podporu projektov.

Budeme apelovať na najvyšších miestach na zlepšenie prí-
stupnosti členov vlády a ich vnímavosti voči potrebám digitali-
zácie, digitálnej transformácie a rozvoja inteligentných riešení 
v hospodárstve SR, ktorých nositeľom je ITAS a jeho členovia.

Plány v pripomienkovaní národnej legislatívy:
  Vykonávacie predpisy k zákonu o kybernetickej bezpeč-

nosti a súvisiacim predpisom; 
  Vykonávacie predpisy k Zákonu o elektronických komuni-

káciách a jeho novelizácia;
  Vykonávacie predpisy k novému stavebnému zákonu;
  Monitoring a zapájanie sa do implementácie nariadení EÚ 

v oblasti dátovej ekonomiky a umelej inteligencie;
  Zákony súvisiace s bezpečnosťou a ochranou súkromia;
  Konsolidácia štátneho rozpočtu, daňové zákony a odvodo-

vé zaťaženie firiem;
  Ďalšie témy v nadväznosti na situáciu, nové aktivity 

a programové vyhlásenie vlády.

Monitoring legislatívy EÚ
  Politiky novej Európskej komisie v oblasti digitalizácie a re-

gulácie elektronických komunikácií;
  V prípade potreby budeme participovať na verejných kon-

zultáciách Európskej komisie a v SR;
  Pre účely flexibilného zapájania sa do verejných konzultácií 

a komunikácie s Európskou komisiou odporúčame regis-
tráciu ITAS v Transparency Register EÚ.

VZDELÁVANIE PODĽA POTRIEB TRHU PRÁCE

Politické a strategické aktivity
Zosilníme politický tlak na riešenie problému nedostatku špecialis-
tov IKT na slovenskom pracovnom trhu.

Zapojíme sa do iniciatív podporujúcich skvalitnenie kvality výučby 
matematiky. Naďalej budeme zdôrazňovať, že maturita z matema-
tiky je len jeden z nástrojov pozitívnej zmeny stavu, aby sa kvôli 
odporu časti verejnosti a riaditeľov škôl vzhľadom na nedostatok 
učiteľov matematiky tieto snahy neznehodnotili.

Zabezpečíme profesionálnu činnosť Sektorovej rady ITaT a cez 
RÚZ udržateľnosť a efektívne fungovanie Aliancie sektorových rád. 

Aktívne budeme monitorovať, aby sa viac ako 400 miliónov eur, 
ktoré sú určené v Programe Slovensko na celoživotné vzdelávanie, 
použilo efektívne a v záujme zamestnávateľov aj zo sektora IKT, so 
zameraním na projekty podporujúce digitálne zručnosti a školenia 
informatikov-juniorov.

Aj naďalej budeme na pôde Výboru pre vzdelávanie RÚZ pokra-
čovať v práci zameranej na zvyšovanie kvality vzdelávacieho sys-
tému na Slovensku, ako aj v ďalších organizáciách či iniciatívach. 

Sme jedným z najaktívnejších a najväčších členov Republikovej 
únie zamestnávateľov. Prostredníctvom RÚZ budeme aj naďalej 
presadzovať záujmy IT sektora na najvýznamnejších fórach, ako sú 
Hospodárska a sociálna rada vlády, Rada vlády pre vedu techniku 
a inovácie a Rada vlády pre konkurencieschopnosť a produktivitu 
a Rada vlády pre celoživotné vzdelávanie. 

Naďalej budeme intenzívne komunikovať a spolupracovať s prie-
myslom a priemyselnými zväzmi. 

Zlepšovanie digitálnych zručností
Zabezpečíme kontinuálnu a aktívnu činnosť komisie ITAS pre 
vzdelávanie, v ktorej majú zastúpenie členovia ITAS, reprezentanti 
vzdelávacích inštitúcií a Sektorovej rady ITaT. 

Štát i verejnosť budeme motivovať na odstraňovanie najväčších 
nedostatkov v oblasti digitálnych zručností, učiteľom a školám 
ponúkneme naše odborné kapacity za účelom zlepšenia obsahu 
a formy výučby. 

Prioritou pre nás ostáva ešte intenzívnejšia motivácia študentiek 
a študentov, aby študovali odbory STEM. V tejto oblasti podporí-
me aktivity Digitálnej koalície zamerané na dievčatá pod názvom 
Digitálna strelka. 



Podporíme členské firmy ITAS v rozvoji ich kompetencií, naprí-
klad v oblasti umelej inteligencie alebo využívania IoT sietí. Po-
skytneme školenia a koučing v špecializovaných témach. Je 
takmer isté, že pracovníci IT firiem počas štúdia nezískali vedo-
mosti a zručnosti, ktoré by ich zamestnávateľovi umožnili byť 
súčasťou konkurenčnej špičky. To sa dá kompenzovať využitím 
odborníkov, ktorí sprostredkujú pracovníkom teoretické a vedec-
ké základy, ktoré sú aktuálne tu a teraz.

Podporíme členské firmy ITAS pri príprave projektov z národných 
aj európskych grantových schém. 

Podpora biznisu našich členov 
v privátnom sektore
Digitalizáciu ekonomiky budeme deklarovať ako základný pilier 
rastu produktivity práce a následne aj prosperity Slovenska. 
Budeme sa pritom opierať o analýzy dostupné na európskej 
a slovenskej úrovni a o megatrendy, ktoré sme nezachytili. Na 
príkladoch riešení slovenských IT firiem budeme verejne komu-
nikovať o aktivitách, ktoré sa vymykajú apatickému prostrediu, 
ktoré vidíme u nás a aj v širšom okolí.

Pri podpore digitalizácie sa budeme koncentrovať hlavne na 
malé a stredné podniky, ktoré sa často nevedia zorientovať, nájsť 
si správnych partnerov a prijať efektívne rozhodnutia. Budeme 
ostro kritizovať doterajšiu prax, kedy sa za spúšťať digitalizácie 
firmy považuje napísanie štúdie, alebo kedy je digitalizácia sto-
tožňovaná s výskumnými a inovačnými aktivitami.

Budeme prezentovať témy a riešenia, ktoré sú vhodné a potreb-
né pre slovenský podnikateľský sektor a zároveň sú dostupné na 
trhu a ponúkané slovenskými IT firmami. Príkladov máme desiat-
ky a s ich marketingovým spracovaním sme už začali.

Nasmerujeme podniky, ktoré chcú investovať do IKT, na vhodné 
členské firmy a zabezpečíme ich spojenie s vhodnými partnermi. 
Ani tu nezačíname na nule a máme mnohé príklady, pri ktorých 
sa nami navrhnutá spolupráca premietla do úspešných riešení.

IT firmám pomôžeme pri hľadaní exportných možností a podpo-
ríme ich vstup na vhodné zahraničné trhy. Sme schopní pokryť 
komplexnú prípravu žiadosti o grant. To platí za predpokladu, že 
firma má premyslené svoje výskumné alebo inovačné ciele, na-
príklad produkt, ktorý by chcela vyvinúť a uviesť na trh.

Presadzovanie investícií do aplikovaného 
výskumu v sektore IKT
V Stratégii inteligentnej špecializácie SR (SK RIS3) budeme ob-
hajovať Doménu 3: Digitálna transformácia Slovenska a nepri-
pustíme jej „rozpustenie” v iných doménach RIS3.

Vyzdvihneme digitálne prvky v ostatných štyroch doménach 
inteligentnej špecializácie a budeme sa snažiť, aby riešenia v ob-
lasti priemyslu, mobility, zdravia, potravín a životného prostredia 
nachádzali synergie so svetom digitálnych technológií.

Chceme dosiahnuť, aby grantové výzvy zamerané na aplikovaný 
výskum boli naviazané na RIS3 a zohľadňovali spomenuté pri-
ority. Zároveň sa budeme snažiť o to, aby kritériá oprávnenosti 
pre prijímateľov grantov zohľadňovali fakt, že inovácie v IT svete 
vznikajú iným spôsobom, ako v tradičných odvetviach. 

Členov, ktorí chcú byť súčasťou inovačných aktivít, zapojíme do 
príslušných výziev a konzorcií, vyhľadáme pre nich partnerov 
a pomôžeme im so žiadosťami o granty v národných a európ-

skych výzvach. Úspešné žiadosti zahŕňajú tak odbornú a profe-
sionálnu zložku, ako aj stopercentné splnenie formálnych požia-
daviek. Na obe zložky máme k dispozícii expertov.

Pri hľadaní partnerov z iných odvetví sa budeme orientovať skôr 
na veľké podniky, ktoré sa nekoncentrujú na digitalizáciu, ale na 
inovácie. Vychádzame z implicitného poznatku, že inovácie, kto-
ré nemajú svoj digitálny rozmer, sú dnes vzácnou výnimkou.

Rozvoj riešení na báze umelej inteligencie
Chceme akcelerovať činnosť Centra pre umelú inteligenciu AISlo-
vakIA tak, aby slúžilo ako dodatočný marketingový kanál pre firmy, 
ktoré už umelú inteligenciu nasadzujú. Tento subjekt sme spoluza-
kladali a treba, aby po viacerých rokoch lavírovania medzi osveto-
vými a vzdelávacími aktivitami začal prinášať úžitok aj IT biznisu.

Zabezpečíme praktickú a efektívnu podporu firiem, ktoré chcú 
rozvíjať svoje AI kompetencie zo strany výskumných pracovísk. 
Okrem vzdelávania je možné zapojiť do projektov aj dátových ved-
cov z výskumu. Takýto projekt už pilotujeme a pevne veríme, že 
nájdeme čo efektívnejšie formy spolupráce.

Budeme propagovať riešenia založené na umelej inteligencii me-
dzi odbornou aj laickou verejnosťou. Dnes vo verejnom diškurze 
o AI v Európe aj na Slovensku prevládajú vyjadrenia o rizikách 
umelej inteligencie a takmer úplne absentujú pozitívne príklady jej 
využitia. Toto je potrebné zmeniť.

TECHNOLÓGIE PRE UDRŽATEĽNÚ 
BUDÚCNOSŤ 

Budovanie povedomia o význame IKT  
pre udržateľný rozvoj 
Chceme viac operovať s pojmom Twin Transition, ktorý spája 
digitálne technológie a riešenia pre udržateľný rozvoj. Budeme 
aktívne vyhľadávať firmy, ktoré sa profilujú v environmentálnych 
témach, alebo plánujú takto rozšíriť svoje portfólio a budeme im 
pomáhať s hľadaním partnerstiev a zdrojov.

Podporíme inteligentné energetické riešenia ako nástroj na brz-
denie klimatických zmien a zároveň významný zdroj úspor. Pri-
rodzenými prijímateľmi takýchto riešení sú energeticky náročné 
firmy a samosprávy. Dôležité je, aby sa včas oboznámili s rieše-
niami aj ich poskytovateľmi.

Poukážeme na to, ako dokážu digitálne technológie pomôcť 
s adaptáciou na klimatické zmeny: od senzorov na zber dát až 
po analýzy dát, predikcie a návrhy opatrení. Aj v tomto prípade je 
najdôležitejšie vyvolať záujem a urobiť osvetu v cieľovej skupine.

Iniciovanie spoluprác a projektov  
v environmentálnej oblasti
Budeme iniciovať projekty v oblasti inteligentnej energetiky fi-
nancované zo zdrojov na rozvoj území a vyhľadávanie vhodných 
prijímateľov a partnerov. V našich možnostiach je ponúknuť kon-
zultácie expertov, prípravu projektových zámerov, alebo spolu-
prácu s orgánmi vyhlasujúcimi výzvy.

Budeme iniciovať projekty v oblasti životného prostredia, mera-
nia jeho parametrov a nasadzovanie systémov (narábanie s od-
padmi, monitorovacie a varovné systémy a predikcie). Na rozdiel 
od predchádzajúcej témy, kde je aj silná finančná motivácia, tu 
budeme operovať s témami ako spoločenská a environmentálna 
zodpovednosť, ale aj s dopadmi klimatických zmien na prírodné 
prostredie a životný priestor ľudí.

DIGITALIZÁCIA FIRIEM A ZNALOSTNÁ 
EKONOMIKA

Využitie kapacít a zdrojov Slovenského 
centra digitálnych inovácií (SCDI) 
v prospech rozvoja IKT sektora
Pomôžeme s využitím konzultačných a expertných kapacít 
tých členských firiem, ktoré prejavili záujem o činnosť v rámci 
SCDI. Okruh partnerov SCDI je síce uzatvorený, ale stále je tu 
možnosť ponúknuť SCDI konzultantov, ktorých expertnú čin-
nosť vieme v istom rozsahu kompenzovať. Cesta od konzultácií 
k reálnym riešeniam potom záleží už len na kvalite poskytnu-
tého poradenstva.

V spolupráci s partnermi budeme aj naďalej vyvíjať snahu, aby 
štátne orgány zabezpečili rozvoj digitálnych zručností, poskytli 
naň adekvátne finančné prostriedky a zabezpečili potrebné digi-
tálne zariadenia a pripojenie, najmä pre ohrozené skupiny žiakov 
a učiteľov.

Podporíme aj aktivity na zvýšenie kvality vzdelávania matematiky 
a informatiky, aj v rámci implementácie kurikulárnej reformy. Bu-
deme aj naďalej presadzovať, aby počnúc prvou triedou základnej 
školy bola jedna hodina informatiky týždenne a na druhom stupni 
až dve hodiny. Ako minimálny cieľ si stanovujeme dosiahnuť na-
vrátenie hodiny informatiky do 9. ročníka. 

Viac IKT odborníkov pre potreby  
digitálnej transformácie
Aktívnym pôsobením a spoluprácou so zamestnávateľmi, zriaďo-
vateľmi škôl a rezortom školstva, konkrétne so sekciou regionálne-
ho školstva a štátnym tajomníkom, budeme zabezpečovať, aby sa 
počty žiakov v IKT odboroch stredných škôl zvyšovali vychádzajúc 
z požiadaviek zamestnávateľov v sektore IKT a školy tak reagovali 
na súčasné a budúce požiadavky trhu práce v jednotlivých regió-
noch. 

Budeme pokračovať v spolupráci so všetkými informatickými 
strednými odbornými školami a monitorovať kvalitu vzdelávania 
informatických odborov a ich ďalšie rozširovanie, vrátane prípravy 
a inovácie študijných odborov IKT (v skupine odborov 25), ako aj 
prierezové IT vzdelávanie v iných odboroch. 

Prispejeme k úspešnej realizácii Národného projektu centier ex-
celencie v odbornom vzdelávaní a príprave podporou pre obe IKT 
školy zapojené do Národného projektu.

V spolupráci s RÚZ pripravíme podklady pre vytvorenie študijných 
programov pre pomaturitné špecializované vzdelávanie a posil-
níme vzdelávanie v oblasti kybernetickej bezpečnosti, konkrétne 
vytvorením študijného programu Manažér kybernetickej bezpeč-
nosti. 

Podporujeme prípravu konceptu nadpodnikového centra praxe 
a inovácií v sektore IKT z prostriedkov Programu Slovensko 2021 – 
2027. 

Podporíme reformu siete stredných odborných škôl a centier 
vzdelávania. 

Budeme pokračovať v tlaku na verejné vysoké školy, aby sa aktív-
nejšie zapájali do propagácie IKT štúdia a motivácie študentov pre 
štúdium IKT, vrátane tlaku na Ministerstvo školstva a Ministerstvo 
financií, aby prehodnotili dotácie na vzdelávanie v technických od-
boroch na úkor tých, ktorých absolventi si nedokážu nájsť adek-
vátne uplatnenie na trhu práce. 

Budeme pokračovať v koordinácii zástupcov ITAS a zástupcov RÚZ 
v správnych radách verejných vysokých škôl. 

Pokračujeme v hľadaní zahraničných IT talentov pre slovenské 
univerzity a firmy, najmä so zameraním sa na stredoázijské krajiny. 

Digitálna koalícia
V Digitálnej koalícii – Národnej koalícii pre digitálne zručnosti a po-
volania Slovenskej republiky zabezpečíme rozvoj platformy členov 
iniciatívy Digitálna koalícia a rozvoj ako vlastných aktivít, ako aj 
aktivity a spoluprácu subjektov z podnikateľského, akademického, 
štátneho a neziskového sektora. 

Pokračujeme v zabezpečovaní dlhodobo udržateľného financova-
nia Digitálnej koalície.

Zvýšime zapojenie zakladajúcich členov Koalície do jej činnosti 
a projektov. 

Zintenzívnime medzinárodnú spoluprácu a prepojenie novej inte-
raktívnej webovej stránky Digitálnej koalície na European Platform 
for Digital Skills and Jobs – v spolupráci s Európskou komisiou. 

IT Fitness test a ďalšie projekty
Pripravíme a zrealizujeme 14. ročník IT Fitness Testu, najväčšie-
ho testovania digitálnych zručností na Slovensku – v spolupráci 
s partnerskými IT asociáciami v regióne V4 a na Ukrajine, a s pod-
porou Vyšehradského fondu. 

Zabezpečíme silnú mediálnu prezentáciu IT Fitness Testu nie-
len na Slovensku, ale aj v Českej republike a Poľsku. V Maďarsku 
sa budeme aj naďalej usilovať o prelomenie rezistencie zo strany 
štátnych orgánov. 

IT Fitness test sa chystáme prezentovať prostredníctvom konfe-
rencie spoluorganizovanej so stálym zastúpením Slovenska pri 
Európskej komisii aj na celoeurópskej úrovni, nielen ako obsahovo 
unikátnu záležitosť, ale aj ako významný príklad medzinárodnej 
spolupráce. 

V prípade, že spoločne s Digitálnou koalíciou presadíme projektový 
zámer pre Národný projekt Sociálne vouchre pre pripojenie, ktorý 
zabezpečí dvojročné pripojenie pre ohrozené skupiny obyvateľ-
stva s dôrazom na žiakov a študentov, podporíme prijímateľa – Di-
gitálnu koalíciu – v jeho realizácii. 

Podporíme prácu Digitálnej koalície na Národnom projekte Digitál-
ne zručnosti pre zelenú budúcnosť Slovenska s MIRRI ako prijíma-
teľom a Digitálnou koalíciou ako partnerom projektu s rozpočtom. 
Projekt predstaví v rámci série konferencií a workshopov po celom 
Slovensku referenčné rámce pre digitálne a zelené zručnosti, aby 
si mohli zamestnanci tieto skillsety zvyšovať v zmysle stabilných 
a všeobecne platných a zrozumiteľných rámcov zručností podob-
ne ako je tomu pri jazykoch (škála A1 - C2). 

Pokračujeme v snahe získať slovenské IT firmy pre podporu projek-
tu Spoločných študijných programov ukrajinských a slovenských 
univerzít. Podobné projekty pripravujeme aj v ďalších krajinách ako 
Bielorusko a Uzbekistan. 



ZAHRANIČNÁ SPOLUPRÁCA

Reprezentácia slovenského IT sektora 
v zahraničí
Naďalej budeme posilňovať medzinárodnú prezenciu sloven-
ského sektora IKT v rámci EÚ, ale aj v tretích krajinách. 

V rámci aktívneho členstva v najväčšom európskeho združenia 
IT firiem a asociácií DigitalEurope budeme pokračovať v práci 
v pracovných skupinách. 

Zintenzívnime prostredníctvom RÚZ našu spoluprácu s Busi-
nessEurope a tiež s Business at OECD.

Podporíme činnosť digitálnej stredo- a východoeurópskej plat-
formy Digital Coalition CEE. 

Vďaka účasti čelných predstaviteľov ITAS na prestížnych me-
dzinárodných misiách Vlády SR či Prezidentskej kancelárie bu-
deme prezentovať záujmy slovenského IKT sektora a vytvárať 
priestor pre expanziu slovenských firiem v zahraničí, konkrétne 
v Taliansku, Holandsku, Uzbekistane a Azerbajdžane.

MARKETING A KOMUNIKÁCIA

Zvýšime povedomie o IT Asociácii. Chceme stabilizovať medi-
álnu prezenciu značky aspoň na 700 mediálnych výstupoch 
ročne, s prevažujúcim pozitívnym sentimentom.

Posilníme aktivity pri akvizícii nových členov: zvýšenie návštev-
nosti webu, dosah kampaní na sociálnych sieťach či intenzív-
nejšia B2B komunikácia s firmami, ktoré by sa mohli stať našimi 
členmi.

Prehodnotíme komunikačnú stratégiu tak, aby pohotovo rea-
govala na aktuálne výzvy, trendy a potreby sektora IKT a našej 
členskej základne. 

Viac tlačoviek a mediálnych podujatí: v tejto oblasti máme re-
zervy a našou ambíciou je zintenzívniť organizáciu plánova-
ných/ad hoc tlačových konferencií, na ktorých sa budeme vy-
jadrovať k aktuálnym témam.

Musíme posilniť vytváranie pravidelného a relevantného obsa-
hu pre sociálne médiá (prioritne LinkedIn, YouTube a Facebook). 
Zameriame sa na odborné články, blogy, infografiky a úspechy 
členov. Chceme produkovať viac videoobsahu.

Podporíme značku ITAS formou účasti na významných IT 
a technologických podujatiach a konferenciách. Ambíciou je 
dosiahnuť to s minimálnymi nákladmi. 

Posilníme komunikačné kanály medzi IT Asociáciou a jej členmi 
(newslettre, webináre, informačné správy). Poskytneme členom 
pravidelnejšie aktualizácie o aktivitách asociácie a možnostiach 
spolupráce.

Tak ako sme komunikačne uspeli pri téme Slovensko IT, i naďalej 
budeme pozorne monitorovať aktivity štátu v oblasti IT a proak-
tívne upozorňovať na potenciálne problémy. 

Na reputácii našich členov nám záleží: sme pripravení poskyt-
núť mediálne konzultácie a podporu našim členským firmám, 
ak sa stanú predmetom negatívnej publicity a neobjektívnych 
mediálnych výstupov. 

Posilníme komunikáciu a spoluprácu s inými priemyselnými 
zväzmi.

Zintenzívnime komunikáciu medzi ITAS a SCDI či Digitálnou ko-
alíciou a využijeme vďaka tomu potenciál väčšieho mediálneho 
a komunikačného zásahu.

DIGITALIZÁCIA VEREJNEJ SPRÁVY

Rozvoj komunikácie a spolupráce so štátom
Naďalej chceme viesť a rozvíjať odbornú, racionálnu a kon-
štruktívnu diskusiu s kľúčovými stakeholdermi na strane štátu. 
Bude sa snažiť implementovať do praxe prísľuby nového ve-
denia MIRRI.

Chceme pokračovať v tlaku na implementáciu princípov digi-
tálnej transformácie verejnej správy a hľadať najlepšieho part-
nera pre implementáciu tejto vízie.

Chceme si udržať zásadné postavenie medzi odbornými zdru-
ženiami, ktoré majú vplyv na dianie v eGovernmente, nakoľko 
ITAS sa v minulom období nediskreditoval bezhlavou podporou 
nezmyslov predchádzajúcej garnitúry.

Podľa možností budeme do tejto diskusie vťahovať aj člen-
ské firmy, aby mohli aktívne presadzovať vlastné skúsenosti 
a know-how. Cítime, že v zapojení a aktivite členov ITAS sú 
veľké rezervy, preto budeme hľadať spôsoby, ako firmy pritiah-
nuť k aktívnejšej spolupráci na príprave odborných stanovísk.

Na stretnutiach s vedením MIRRI budeme pravidelne prezen-
tovať náš pohľad na situáciu v sektore IKT a diskutovať o ak-
tuálnych témach, s ktorými sú naši členovia konfrontovaní. Aj 
v tomto uvítame aktívnejšiu spätnú väzbu a podnety od člen-
skej základne.

Presadenie našej vízie digitálnej transformá-
cie verejnej správy
Chceme naďalej presadzovať princípy a podnety z našej vízie 
eGovernmentu. Zasadíme sa o naštartovanie procesu prípra-
vy stratégie digitálnej transformácie verejnej správy a chceme 
aktívne participovať na jej príprave.

Túto víziu by sme chceli presadiť aj v rámci pripravovanej NKI-
VS, na ktorej chceme aktívne participovať.

Pôsobenie zástupcov ITAS v štátnych odbor-
ných skupinách, radách, komisiách
Chceme ostať aktívnymi členmi v Rade vlády pre digitalizáciu 
verejnej správy a jednotný digitálny trh a udržať si miesto pod-
predsedu Rady.

Budeme sa snažiť o opätovnú revitalizáciu odborných pracov-
ných skupín, v rámci ktorých by mali prebiehať zásadné dis-
kusie o ďalšom smerovaní a prioritách, ako aj o technických 
a štandardizačných otázkach. Chceme tlačiť na naplnenie 
prísľubov v tejto oblasti. Budeme sa snažiť, aby tieto pracov-
né skupiny stratili formálny charakter, kde predstavitelia štátu 
prezentujú svoje predstavy a ostatní ich pasívne akceptujú.

Budeme sa snažiť o aktivizáciu členskej základne, aby sme boli 
schopní posilniť a profesionalizovať aktivity vo všetkých pra-
covných skupinách a odborných komisiách, v ktorých máme 
zastúpenie (pracovné skupiny MIRRI k strategickým prioritám 
eGovernmentu; pracovné skupiny pre štandardy IT vo verejnej 
správe; pracovná skupina pre digitálnu transformáciu Sloven-
ska; odborné komisie v NR SR atď.).

Chceme realizovať našu víziu pravidelného informovania člen-
skej základne o dianí v pracovných skupinách.

Budeme sa snažiť obhajovať záujmy členov v rámci činnosti 
týchto orgánov, aj v rámci pripravovanej legislatívy a strate-
gických zámerov.

Naďalej budeme naše členské firmy zastupovať v rokovaniach 
s MIRRI, NASES, Úradom podpredsedu vlády pre legislatívu, 
MDV SR, Úradom pre verejné obstarávanie, Útvarom hodno-
ty za peniaze, Národným bezpečnostným úradom, Národnou 
implementačnou a koordinačnou agentúrou na Úrade vlády, 
Riadiacim orgánom Programu Slovensko, Združením miest 
a obcí Slovenska, Úniou miest Slovenska a so všetkými minis-
terstvami a ich podriadenými organizáciami. 

Vplyv na riadenie digitalizácie verejnej správy
Členov budeme naďalej pravidelne informovať o pripravova-
ných či prebiehajúcich verejných vypočutiach, štúdiách usku-
točniteľnosti verejných IT projektov či verejných obstaráva-
niach a budeme sa snažiť o ich aktívne zapojenie do týchto 
procesov.

Presadíme, aby sa štát začal zaoberať kriticky dôležitými infor-
mačnými systémami, ktoré sú v havarijnom stave.

Ponúkneme praktické, efektívne a úsporné modely centralizo-
vaných nákupov licencií a hardvéru (napr. pay-per-use).

Chceme aktívne participovať na príprave vízie a stratégie ďal-
šieho postupu v eGovernmente, resp. komentovať návrhy MI-
RRI v tejto oblasti.

Verejné obstarávanie IKT
Presadzujeme, aby sa verejné obstarávanie – analogicky so 
stavebníctvom – opieralo o služby profesionálnych firiem 
alebo konzorcií, ktoré budú poskytovať služby opisu predme-
tu zákazky, riadenie samotného procesu obstarávania, ale aj 
projektového manažmentu a dohľadu nad plnením zmluvy. 
Partnerom takýchto agentúr a konzorcií budú primárne biznis 
vlastníci na strane zadávateľa.

Budeme sa snažiť presadiť efektívnejšie postupy vo verejnom 
obstarávaní, aby sa znížilo byrokratické zaťaženie pri zachova-
ní zdravej konkurencie tak, aby sme podporili čerpanie finanč-
ných prostriedkov z fondov EÚ.
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O nás
Sme platformou lídrov slovenského IT odvetvia, vytvárame inovatívne IT 
prostredie a pomáhame budovať lepšiu a pokrokovejšiu krajinu.

Vznikli sme v roku 1999 ako vôbec prvý mimovládny subjekt na Slovensku 
zameraný na IT a digitálne technológie.

Reprezentujeme záujmy a ciele tých najväčších hráčov v slovenskom IT 
odvetví a pod našimi krídlami pôsobí skupina najväčších IT odborníkov.

Naším poslaním je, aby sa IT firmám na Slovensku podnikalo jednoduch-
šie a celé odvetvie dynamicky a konzistentne napredovalo. 

Bránime našich členov pred šikanovaním zo strany štátu.

Aktívne sa snažíme o to, aby sa začala komplexná a efektívna digitálna 
transformácia verejnej správy.

Moderné vzdelávanie je jednou z našich priorít. Chceme mať školy so 
študentmi, ktorí si s IT budú rozumieť a pedagógov, ktorí sa prispôsobia 
výzvam digitálnej doby.

Podporujeme digitálnu transformáciu spoločnosti, angažujeme sa v té-
mach ako Priemysel 4.0, cloud, kybernetická bezpečnosť, umelá inteli-
gencia či Smart Cities.

Podieľame sa na tvorbe dôležitej legislatívy v oblasti informatizácie a digi-
talizácie a jej zavádzaní do praxe.

Zastupujeme Slovenskú republiku v nadnárodnej asociácii Digital-
Europe.

Sme členom Združenia podnikateľov Slovenska a jedným z najväčších 
a najvplyvnejších členov Republikovej únie zamestnávateľov.

Chceme budovať ekologickejšie IT s nižšou environmentálnou záťažou

www.ITAS.sk 

itas@itas.sk

www.facebook.com/itassk 

www.linkedin.com/company/it-slovensko

www.youtube.com/@itslovensko

ROKOV
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